



Africa Sanguine

CONTENTS December 2012

EDITOR'S NOTE

Adewuyi B

SCIENTIFIC ARTICLES

- | | |
|--|---|
| AN AUDIT OF AVAILABILITY AND USE OF BLOOD IN A TERTIARY HEALTH CENTRE | 1 |
| Olatunji PO, Ojo OT, Bakare BY | |
| A FIVE YEAR REVIEW OF HIV TESTING IN THE CENTRAL REGION OF NIGERIA | 5 |
| Adewuyi JO, Olawumi HO, Olatunji PO, Akintunde EA, Iseniyi JO, Popoola LH | |
| KNOWLEDGE, ATTITUDE AND PRACTICE OF HOSPITAL WORKERS TOWARDS VOLUNTARY, NON-REMUNERATED BLOOD DONATION | 9 |
| Kuliya-Gwarzo A | |

6th Afsbt Congress: Mauritius 2012

- SCIENTIFIC REPORT 13
Armstrong B
- THE SEROLOGICAL CROSMATCH AND THE USE OF THE INDIRECT ANTIGLOBULIN TEST 15
Knight R (presented at the 6th Afsbt Congress)
- ABSTRACTS FROM THE CONGRESS 20
- REPORTS FROM CDC SPONSORED DELEGATES 73
- POSTER PRIZE WINNERS 78

GENERAL INFORMATION

- CONTRIBUTION GUIDELINES - INSTRUCTIONS TO AUTHORS 79
- APPLICATION/RENEWAL/UPDATING FORMS FOR MEMBERSHIP 83

Editor's note

December 2012

The 6th Afsbt International Congress, held in Mauritius from 4th to 7th June 2012, has come and gone, but memories of the event will linger on for a long while.

As evident from the official report of the Congress and participants' reports published in this edition, the Congress was a huge success. It was scientifically and professionally uplifting and socially enjoyable for all participants, while also being commercially rewarding for exhibitors.

Afsbt used this medium to appreciate and thank all the organizations and persons that made the Congress the huge success it was. These include, but not limited to, the hosts the Ministry of Health and QL of Mauritius, the Local Organizing Committee headed by Dr Janaki Sonoo, the staff of Le Meridien Hotel, the Communications Director, Beryl Armstrong and her colleagues in the Scientific Committee, the Events Management Company, Edittel, the Management Office of Afsbt, our esteemed invited guest speakers and all presenters, the ISBT Academy which sponsored the one day pre Congress educational programme, the CDC which gave generous delegate sponsorships, our collaborators in the AABB and WHO and our valued Exhibitors and Advertisers.

As is the tradition, *Africa Sanguine* will publish all the accepted Congress Abstracts, spread over the next few editions. This, the immediate post-Congress edition features some full-length articles developed from Congress presentations, and the first set of selected Abstracts. In this edition also, the full list of members of the reconstituted Editorial Board of *Africa Sanguine* is published as well as the revised Guidelines for Contributors.

Finally, we welcome all new members who joined the Afsbt at the Mauritius Congress. The full list will be published in a future edition of the Journal.

Banji Adewuyi

Note de l'Editeur

Le 6ème Congrès International de la SATS qui s'est tenu à l'Ile Maurice du 4 au 7 Juin 2012 a apparu et disparu, mais les souvenirs de l'événement dureront encore pendant longtemps.

Comme le montre le rapport officiel du Congrès et les rapports des participants publiés dans cette édition, le Congrès a été un énorme succès. Il a été scientifiquement, professionnellement et socialement édifiant, agréable pour tous les participants, tout en étant commercialement rentable pour les exposants.

La SATS profite de cette occasion pour apprécier et remercier toutes les organisations et personnes qui ont fait le succès du Congrès. Il s'agit notamment, mais sans être exhaustif, des hôtes du Ministère de la Santé de l'Ile Maurice, du Comité local d'organisation dirigé par le Dr Janaki Sonoo, du personnel de l'Hôtel Le Méridien, du Directeur des communications, Beryl Armstrong et ses collègues du Comité scientifique, de la Société de gestion des événements, Edittel, du service de gestion de la SATS, de nos chers invités conférenciers et tous les présentateurs, de l'Académie de la SITS qui a parrainé la journée précédant le congrès et portant sur le programme éducatif, de la CDC qui a généreusement parrainé des délégués, de nos collaborateurs de l'AABB et de l'OMS et de nos exposants et annonceurs de valeur.

Comme c'est la tradition, *Africa Sanguine* publiera tous les résumés acceptés du congrès, en les répartissant sur les éditions à venir. Aussi, l'édition immédiate d'après-congrès contient des articles sur toute sa longueur, développés à partir des présentations du congrès, ainsi que la première série de résumés sélectionnés. Également dans cette édition, nous avons publié la liste complète reconstituée des membres du comité de rédaction d'*Africa Sanguine* ainsi que les lignes directrices révisées pour nos collaborateurs.

Enfin, nous accueillons tous les nouveaux membres qui ont rejoint la SATS au Congrès de l'Ile Maurice. Leur liste complète sera publiée dans un prochain numéro du Journal.

Banji Adewuyi